
Протокол № 8

засідання комісії з питань придбання обладнання, створення та 
модернізації (проведення реконструкції та капітального ремонту) їдалень

(харчоблоків) ЗЗСО (онлайн-формат)
05 вересня 2024 року

Присутні члени комісії:
Початок о 13:00

ГОЛОВА КОМІСІЇ: Андрій СТАШКІВ - заступник Міністра освіти і науки
України;

СЕКРЕТАР КОМІСІЇ: Валерія ГОХМАН - державний експерт Експертної
групи з питань шкільної освіти директорату шкільної 
освіти Міністерства освіти і науки України;

ЧЛЕНИ КОМІСІЇ: Сергій КОЛЕБОІПИН - голова Консультативної ради
з питань сприяння розвитку системи загальної 
середньої освіти;

Юлія КОРОЛЬ - головний спеціаліст відділу 
середньострокового прогнозування та поточного 
планування фінансів професійних навчальних 
закладів та інших закладів, установ департаменту 
фінансування державних і загальнодержавних 
видатків Міністерства освіти і науки;

Інна КІЛЬ ДЕРОВ А - начальник головного управління 
загальної середньої освіти директорату шкільної 
освіти Міністерства освіти і науки України;

Анна МОРЕНКО - державний експерт експертної 
групи з питань шкільної освіти директорату шкільної 
освіти Міністерства освіти і науки України;

Юлія ПО ДЮК - заступник директора Департаменту, 
начальник відділу південно-східних регіонів 
Департаменту впровадження пріоритетних проектів



2

регіонального розвитку та критичної інфраструктури 
Міністерства розвитку громад, територій та 
інфраструктури України (за згодою)

Олександр БОНДАР - заступник генерального 
директора -  керівник експертної групи медичної та 
критичної інфраструктури Директорату стратегічного 
планування та координації Міністерства охорони 
здоров’я України (за згодою)

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:

1. Вступне слово
Сташків Андрій Борисович -  заступник Міністра освіти і науки 
України, голова комісії

2. Розгляд доопрацьованих проектів:
- Кількість проектів, які врахували зауваження комісії.
- Кількість проектів, зауваження комісії яких можна виправити під час 

реалізації проектів.
- Кількість проектів, документи яких ще доопрацьовуються.

3. Розгляд листів Харківської ОВА та Подільської міської ради.

4. Розгляд суми економії після корегування проектів.

5. Розгляд питання залучення до роботи комісії незалежних експертів з питань
моніторингу будівництва.

1. Слухали: Андрія Сташківа, голову комісії, який повідомив присутнім, що 
це робоче засідання, яке передбачатиме розгляд ряду питань та озвучив порядок 
денний засідання. Крім цього, нагадав, що за результатами попередніх засідань 
комісії було рекомендовано до включення до переліку фінансування 159 
проектів. За результатами цих рекомендацій Міністерством освіти і науки було 
видано наказ про схвалення цього переліку і на підставі цього наказу було 
затверджене розпорядження Кабінету Міністрів України про розподіл субвенції 
за проектами. На підставі цього розпорядження територіальні громади отримали 
бюджетні призначення на реалізацію цих проектів.

Разом з цим, було залучено до роботи комісії незалежних експертів, які 
працювали з проектами, а саме з проектною документацією або технічними
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завданнями на проектування, і якщо були зауваження або пропозиції змін до 
документації, то комісія такі проекти рекомендувала до фінансування, проте за 
умови, що засновники внесуть відповідні зміни і до кінця серпня подадуть на 
повторний розгляд матеріали. Станом на сьогодні зі 154 проектів, до яких були 
висловлені зауваження, експертами опрацьовані всі 154 проекти. Це насправді 
пророблена величезна робота, тому що це потребувало постійної комунікації з 
усіма замовниками, перегляду знову виявлених зауважень, перевірку чи усунуті 
знову зауваження. Отже, на сьогодні ми маємо наступну інформацію: зі 154 
проектів повністю усунуті зауваження у 59 проектах (додаток 1), у 81 проекту 
замовниками враховано зауваження частково, проте невраховані зауваження є 
можливість усунути в ході реалізації (додаток 2), решта 14 проектів опрацьовані 
незалежними експертами, до яких були висловлені зауваження і замовники ще 
доопрацьовують проекти (додаток 3). Зважаючи на вищесказане, є пропозиція 
проголосувати за проекти до реалізації (додатки 1,2), та звернутися до 
засновників з пропозицією надати гарантійні листи щодо підтвердження і 
гарантування усунення недоліків у проектах в ході реалізації згідно з висновками 
експертів (додаток 2). Висновки надіслати для опрацювання засновникам. Разом 
з цим, є ще проекти, над опрацюванням яких ще тривають роботи, і нам потрібно 
прийняти рішення щодо того чи ми їх виключаємо з фінансування, чи даємо ще 
час на доопрацювання.

Тому, пропоную на голосування прийняття рішення щодо погодження 
проектів, які впоралися з доопрацюванням або доопрацювання яких можливе під 
час реалізації проекту, та звернутися до замовників щодо надання гарантійних 
листів щодо гарантування врахування та усунення зауважень експертів в ході 
реалізації проекту.

Вирішили: погодити проекти як такі, які доопрацювали документацію 
відповідно до зауважень незалежних експертів (додаток 1) або 
доопрацювання яких можливе під час реалізації проекту (додаток 2). 
Замовникам проектів (додаток 2) надати Міністерству освіти і науки 
України гарантійні листи щодо гарантування врахування та усунення 
зауважень експертів в ході реалізації проекту.

Надіслати висновки незалежних експертів для опрацювання 
засновниками.

Голосували:
За: 6 голосів 
Проти: 0 голосів 
Утрималися: 1

2. Слухали: Андрія Сташківа, голову комісії щодо розгляду проектів, які ще 
в процесі внесення змін до документації. Станом на сьогодні, є проекти (додаток 
3), які не впоралися з внесенням змін до документації у встановлений комісією
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термін, а саме до кінця серпня. Разом з тим, є пропозиція визначити 15 вересня 
2024 року остаточною датою надання виправлених документів на розгляд 
незалежних експертів, у разі ненадання до 15 вересня 2024 року виправлених 
документацій, приймати рішення про виключення з фінансування вказаних 
проектів.

Виріш или: визначит и 15 вересня 2024 року я к  ост ат очну дат у подання  
виправленої документації.

Голосували:
За: 7 голосів 
Проти: 0 голосів 
Утрималися: 0

3. Слухали: Андрія Сташківа, голову комісії, щодо розгляду листа 
Харківської обласної військової адміністрації з питання внесення змін до 
переліку фінансування за рахунок коштів субвенції у зв’язку із оптимізацією у 
2025 році мережі закладів освіти Близнюківської селищної територіальної 
громади (ліквідація Комунального закладу «Уплатнівський ліцей 
Близнюківської селищної ради Лозівського району Харківської області»), 
виключивши із розподілу «Комунальний заклад «Уплатнівський ліцей 
Близнюківської селищної ради Лозівського району Харківської області», 
замінивши на наступний за пріоритетністю -  «Комунальний заклад 
«Криштопівський ліцей Близнюківської селищної ради Лозівського району 
Харківської області».

Враховуючи зазначене, пропоную розглянути виключення проекту 
«Комунальний заклад «Уплатнівський ліцей Близнюківської селищної ради 
Лозівського району Харківської області», натомість розглянути на наступному 
засіданні проект «Комунальний заклад «Криштопівський ліцей Близнюківської 
селищної ради Лозівського району Харківської області» після його опрацювання 
незалежними експертами.

Виріш или: підт римат и виключення проекту К апіт альний рем онт
харчоблоку у  Комунальному закладі ”Уплатнівський л іцей  Близню ківської 
селищ ної ради  Лозівського району Х арківської област і” за адресою: 
Харківська область, Л озівськийрайон, с. Уплатив, вул. Ш кільна, 1 на загальну 
суму запит у за рахунок субвенції 18 517 687,20 грн з переліку проектів, 
відібраних для фінансування за рахунок субвенції з держ авного бюдж ет у 
місцевим бюдж етам на придбання обладнання, ст ворення т а м одерниацію  
(проведення реконст рукції т а капіт ального рем онт у) їдалень (харчоблоків) 
закладів загальної середньої освіт и т а врахуват и це ріш ення під час надання  
пропозицій внесення змін до розпорядж ення Кабінет у М ініст рів України.



Голосували:
За: 7 голосів 
Проти: 0 голосів 
Утрималися: 0

4. Слухали: Андрія Сташківа, голову комісії щодо суми економії. У зв’язку з 
корегуванням поданої на конкурс проектної документації, а також у зв’язку із 
розробленням проектної документації тими засновниками, які подавали на 
конкурс проекти із технічними завданнями на проектування, враховуючи рункт 
З цього протоколу, суми запитів від засновників змінилися, тому утворилася 
економія в сумі 69 868 316,06 грн (додаток 4).

Враховуючи зазначене, є пропозиція проголосувати за зміну сум запитів на 
фінансування за рахунок субвенції та здійснити розподіл цих коштів на 
наступному засіданні комісії.
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Виріш или: підтримати зміну сум запит ів на фінансування за рахунок  
субвенції. У  зв'язку з чим, підгот уват и пропозиції щодо внесення змін до 
розпорядж ення Кабінет у М ініст рів України від 13 серпня 2024 р. №  763-р 
«Про розподіл обсягу субвенції з держ авного бюдж ет у місцевим бюдж етам  
на придбання обладнання, створення т а м одернізацію  (проведення  
реконст рукції т а капітального рем онт у) їдалень (харчоблоків) закладів  
загальної середньої освіт и у  2024 році».

Н езалеж ним експертам розглянут и проекти, наст упні за  рейт ингом, 
т а надат и висновки на розгляд ком ісії

Голосували:
За: 7 голосів 
Проти: 0 голосів 
Утрималися: 0

5. Слухали: Андрія Сташківа, голову комісії щодо залучення незалежних 
експертів, які здійснюватимуть моніторинг дотримання процедур закупівель, 
оголошених замовниками, відповідно до чинних вимог закупівельного 
законодавства, а також відбір учасників, укладення та оприлюднення договорів.

Андрієм Сташківим, головою комісії запропоновано звернутися до 
Антикорупційної ініціативи ЄС в Україні щодо залучення незалежних експертів 
до роботи комісії.

Виріш или: звернут ися до Ант икорупційної ініціат иви Є С  в Україні щодо 
залучення незалеж них експертів до робот и комісії, я к і здійснюват имут ь 
м оніт оринг дотримання процедур закупівель, оголош ених замовниками,
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відповідно до чинних вимог закупівельного законодавст ва, а т акож  відбір 
учасників, укладення т а оприлюднення договорів.

Голосували:
За: 7 голосів 
Проти: 0 голосів 
Утрималися: 0

Андрій СТАШКІВ

Валерія ГОХМАН


